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Protokół  Nr LX/2023 

z  sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

odbytej w dniu  11 października 2023 roku 

w godz. od 1600 do 17 00 

 

W sesji uczestniczyło 15 radnych (ustawowo 15 radnych)   

Obecni (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk 

Damian, Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki 

Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Piotr Kędzia, 

Szczepaniak Tomasz, Elżbieta Wojciechowska 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

W sesji uczestniczyli także: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek 

Skarbnik Gminy – Monika Hornicka 

 

Ad.1. Otwarcie obrad. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak, który powitał 

wszystkich radnych oraz gości. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych  

i Rada jest władna do  podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum  

(nieobecny radny Radosław Andrzejak). 

 

Ad.2. Ustalenie porządku obrad. 

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  z obrad LIX sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1) zmian  budżetu  i w budżecie  na rok 2023; 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp.   na lata 2023-2029; 
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3) udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Pocieszenia NMP w Borku 

Wielkopolskim; 

4) udzielenia dotacji z budżetu Gminy Borek Wlkp. na wykonanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych dla obiektów zabytkowych 

wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności Gminy Borek Wlkp.; 

5) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników  

i kandydatów na strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu 

gminy Borek Wielkopolski; 

6) przyjęcia od Powiatu Gostyńskiego zadań w zakresie zimowego  utrzymanie dróg 

powiatowych w sezonie 2023/2024; 

7) Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych oraz 

Kanalizacyjnych na lata 2023-2026 Boreckiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji  

     Sp. z o.o. w Karolewie; 

8) wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników  

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych na terenie gminy Borek Wlkp. 

 

8. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

9. Zakończenie.                                                        

                                            

Przewodniczący Rady –wnioskuję  o wprowadzenie do porządku sesji punktu  dotyczącego 

sprawozdania z przygotowania placówek oświatowych do roku szkolnego 2023/2024. 

Przewodniczący Rady – czy są inne uwagi. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie przyjęcia 

zgłoszonego wniosku o wprowadzenie do porządku sesji punktu  dotyczącego sprawozdania  

z przygotowania placówek oświatowych do roku szkolnego 2023/2024. 

 

Za przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 2 

do niniejszego protokołu. 
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Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Piotr Kędzia, Szczepaniak Tomasz,  

Elżbieta Wojciechowska 

Nieobecny radny (1): Andrzejak Radosław 

 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek sesji po wprowadzonych zmianach: 

Punkty od 1 do 5 -  bez zmian 

Pkt.6. Sprawozdanie z przygotowania placówek oświatowych do roku szkolnego 2023/2024. 

Pkt.7. Interpelacje i zapytania radnych. 

Pkt. 8. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

Podpunkty od 1) do 8) bez zmian 

 

Pkt. 9. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

Pkt.10. Zakończenie. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Za przyjęciem porządku sesji po wprowadzonych zmianach głosowało 14 radnych, nikt nie 

był przeciwny i nikt nie wstrzymał się od głosowania. Protokół z przeprowadzonego 

głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Piotr Kędzia, 

Szczepaniak Tomasz, Elżbieta Wojciechowska 

Nieobecny radny (1): Andrzejak Radosław 

 

Ad. 3 . Przyjęcie protokołu z obrad LIX sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się z treścią protokołu 

z LIX sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu  31 sierpnia 2023 roku i był wyłożony na 

stanowisku ds. obsługi Rady Miejskiej, Burmistrza oraz kadr. Następnie zapytał czy radni 

zgłaszają uwagi do protokołu. 
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Żadnych uwag nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie jego przyjęcia. 

Za przyjęciem protokołu z LIX sesji Rady głosowało 14 radnych, nikt nie był przeciwny  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego 

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (14): Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Piotr Kędzia, Szczepaniak Tomasz,  

Elżbieta Wojciechowska 

Nieobecny radny (1): Andrzejak Radosław 

 

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

Przewodniczący Rady – sprawozdania na dzisiejszą sesję były zamieszczone na stronie 

internetowej oraz były przesłane radnym na pocztę e-mail.  

Uwag nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

Uwag nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. Sprawozdanie z przygotowania placówek oświatowych do roku szkolnego 

2023/2024. 

Uwag nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie wpłynęła interpelacja oraz zapytanie. 
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Ad. 8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2023  

Obecny radny Radosław Andrzejak 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Radny Michał Dopierała - kwota 30.000,00 zł od Powiatu dla OSP Borek Wlkp. na jakie 

zadania została przeznaczona. 

 

Burmistrz - środki te mają przeznaczenie na doposażenie samochodu pożarniczego OSP 

Borek Wlkp. tego, który ma zostać zakupiony.  

 

Radny Michał Dopierała  -  w dziale 900 gospodarka komunalna zaplanowano wydatki   

w wysokości 10.000 zł, środki na schroniska dla zwierząt 3.000 zł, oraz 10.000 zł związane  

z ochroną środowiska, co to za wydatki. 

 

Skarbnik Gminy - wprowadzono w dochodach środki za korzystanie ze środowiska, środki te 

trzeba wydać na ochronę środowiska, czyli dotacje, które otrzymujemy z Urzędu 

Marszałkowskiego muszą mieć swoje przeznaczenie w ochronie środowiska. Nie wiem, czy 

będą badane popioły, to jeszcze nie jest określone, ale muszą być przeznaczone na zadania 

związane z ochroną środowiska.  

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LX/484/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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Wynik głosowania imiennego:  

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Piotr Kędzia, Szczepaniak Tomasz, 

Elżbieta Wojciechowska 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2023-2029 

Skarbnik Gminy  przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LX/485/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Wynik głosowania imiennego:  

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Piotr Kędzia, Szczepaniak Tomasz, 

Elżbieta Wojciechowska 

 

3) udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Pocieszenia NMP  

     w Borku Wielkopolskim 

Przewodniczący Rady  przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 
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c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LX/486/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego:  

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Piotr Kędzia, Szczepaniak Tomasz, 

Elżbieta Wojciechowska 

 

4) udzielenia dotacji z budżetu Gminy Borek Wlkp. na wykonanie prac   

konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych dla obiektów zabytkowych 

wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności Gminy Borek Wlkp. 

Przewodniczący Rady przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LX/487/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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Wynik głosowania imiennego:  

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Piotr Kędzia, Szczepaniak Tomasz, 

Elżbieta Wojciechowska 

 

5) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników i 

    kandydatów na strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych z terenu     

    gminy Borek Wielkopolski 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LX/488/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego:  

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Piotr Kędzia, Szczepaniak Tomasz, 

Elżbieta Wojciechowska 
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6) przyjęcia od Powiatu Gostyńskiego zadań w zakresie zimowego  utrzymanie dróg  

    powiatowych w sezonie 2023/2024 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a)  Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b)  Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c)  Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LX/489/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego:  

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek,  

Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Piotr Kędzia, 

Szczepaniak Tomasz, Elżbieta Wojciechowska 

 

7) Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych oraz 

Kanalizacyjnych na lata 2023-2026 Boreckiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji 

Sp. z o.o. w Karolewie 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 
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Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LX/490/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego:  

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Piotr Kędzia, Szczepaniak Tomasz, 

Elżbieta Wojciechowska 

 

8) wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na opróżnianie zbiorników bezodpływowych lub osadników  

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości 

ciekłych na terenie gminy Borek Wlkp. 

Przewodniczący Rady przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LX/491/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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Wynik głosowania imiennego:  

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Piotr Kędzia, Szczepaniak Tomasz, 

Elżbieta Wojciechowska 

 

Ad.9. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady – proszę Burmistrza o parę słów w temacie zagospodarowania 

odpadów komunalnych. Sprawa była dość szczegółowo omawiana na posiedzeniu wspólnym 

Komisji Rady i taką również informację proszę przedstawić na sesji dla mieszkańców. 

 

Burmistrz -  obecnie został rozstrzygnięty kolejny już przetarg na zagospodarowanie śmieci. 

Cena po przetargu wynosi 1.300.000,00 zł rocznie. Jest to przetarg na 2 lata. Planowane było 

1.200.000,00 zł według stawki, którą dotychczas mieliśmy. Stoimy w tej chwili jeszcze przed 

przetargiem na transport. Nie wiemy, jaka kwota będzie, jak zostanie rozstrzygnięte, ale ze 

wstępnych wyliczeń wynika, że nie da się tym utrzymać najprawdopodobniej kwoty 27,00 zł. 

Już od kilku lat gminy sąsiednie mają 33,00 zł. Także myślę, że będzie konieczna podwyżka 

za odbiór odpadów komunalnych. W jakiej kwocie na dzień dzisiejszy nie potrafię określić, 

ponieważ musimy poczekać jeszcze na dane związane z transportem. I wtedy dopiero po 

przetargu na transport będziemy mogli jednoznacznie określić, o jakiej kwocie mówimy, ale 

faktem jest, że podwyżka jest nieodzowna. I tak udawało się przez kilka lat utrzymywać cenę 

dość niską, bo 27,00 zł w stosunku do 33,00 zł, jaką miały inne gminy,  trzeba przyznać, że to 

była kwota dosyć niska. Mam nadzieję, że nie będzie aż tak źle, będziemy robić wszystko  

w tym kierunku, żeby ta podwyżka była jak najniższa.  

Chciałbym jeszcze poinformować, że  wczoraj odbyła się konferencja z Wojewodą w związku 

z wyborami, które się zbliżają. W celu podniesienia frekwencji zostały ogłoszone konkursy. 

Gmina, która będzie miała najwyższą frekwencję, ma szansę na wygranie miliona złotych, tak 

zwana bitwa o remizy. Czyli na budowę, rozbudowę, remont, modernizację, to jest jeden  

z konkursów. Milion złotych można też wygrać za najwyższą frekwencję na fundusz 

obywatelski. W naszym przypadku nie mamy funduszu obywatelskiego, ale jest ścieżka 

przygotowana, gdybyśmy wygrali. Czy to przez fundusz sołecki i przez fundusz osiedla, który 

nie ma budżetu. Myślę, że to raczej jest mało osiągalne, biorąc pod uwagę ilość gmin, jednak 

trzeba przyznać, że frekwencja w gminie Borek Wielkopolski nigdy niska nie była. Są jeszcze 

dwa inne konkursy, jeżeli się przekroczy 60% frekwencji, a to jest możliwe, można uzyskać 
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250.000 zł na koła gospodyń wiejskich i 250.000 zł na lokalny klub sportowy, nie ukrywam, 

że wystarczy przekroczyć 60% i w zasięgu ręki jest 500.000,00 zł. Ale jak już powiedziałem, 

to zależy od woli i dojrzałości obywatelskiej mieszkańców. To jest demokracja. W kraju 

demokratycznym każdy może głosować jak chce, może iść do wyborów lub nie, ale jak ktoś 

nie idzie to niech później nie narzeka. Bo skoro nie poszedł głosować, to pozwolił, żeby inni 

za niego decydowali. Życzę mądrych decyzji.  

 

Radny Michał  Dopierała - chciałbym, żeby Burmistrz wziął sobie do serca podwyżki dla 

pańskich pracowników. Załoga, która jest w miarę doświadczona, może się okazać, że za 

chwilę połowa z nich odejdzie. Mówię  o pracownikach w szkole, a nie wspomnę  

o pracownikach w Gminie. Wszyscy mówią, że nie ma pieniędzy, ale w tym budżecie 

rezerwujemy pieniądze dla dwóch samochodów, jak teraz się okazuje. Jednego jeszcze nie 

dostaliśmy, a już rezerwujemy pieniądze dla drugiego. Auto, które ma 19 lat i nie jest 

własnością Gminy, tylko OSP Karolewa. To nie jest nasze auto. Karolew będzie o nim 

decydował, co z nim zrobić. Na pewno nie Gmina. W tej kadencji kupujemy trzecie auto 

(50.000,00 zł). Zgadza się radny Andrzeju Kubiak. 

 

Radny Andrzej Kubiak – samochód dla OSP Zalesie 53.000,00 zł plus 18.000,00 zł za 

własność.  

 

Radny Michał Dopierała - auto 25-letnie, a tam mamy 19-letnie auto pełnosprawne  

i wymieniamy, nie wiadomo na co. A tutaj mamy ludzi, trzeba to wybrać, którym trzeba 

zapłacić, bo rzeczywiście najgorzej zarabiają na dzień dzisiejszy. Ja mam takie odczucia, że 

na naszej gminie samochodów jest za dużo, tych bojowych. Mamy 7 tysięcy mieszkańców.  

Panie Burmistrzu,  chciałbym, żeby Pan przynajmniej na te święta, jakąś podwyżkę dał  

swoich pracownikom. Bo przypuszczam, że zależy Panu na nich, bo bez nich Pan zginie. 

Dobrze Pan wie o tym.  

 

Burmistrz - na przyszły rok w budżecie dla pracowników podwyżka jest planowana.  

 

Radny Michał Dopierała - na święta nie dostaną.  

 

Burmistrz - pracownicy dostają pieniążki na święta z odpisu na Zakładowy Fundusz 

Świadczeń Socjalnych. Pieniądze z ZFŚS są dzielone na różnego rodzaju cele, między innymi 
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też na święta. Zaś dodatkowe pieniądze wypłacane są z budżetu w związku ze specjalnymi 

okolicznościami. Można je wypłacać w formie dodatku specjalnego, ale tylko wtedy, kiedy 

jest to uzasadnione za dodatkowe obowiązki. Zaś podwyżki w tym roku nie były 

przewidziane, dlatego też w budżecie takich środków nie ma. Podwyżka jest przewidziana  

i planowana od 1 stycznia 2024 r. Jeżeli uda się spiąć budżet i nie wiem w jakiej wysokości, 

to jedna rzecz, a druga rzecz to Rada musi tą podwyżkę zatwierdzić. Więc jak radni 

zatwierdzą, to pracownicy podwyżkę dostaną, a na święta dostaną to, co się należy. I nic 

więcej.  

 

Radny Michał Dopierała - czyli umawiamy się w ten sposób. Burmistrz szuka pieniędzy,  

a my jak będą te pieniądze to przyklepiemy. 

 

Radny Radosław Andrzejak -  ja mam prośbę, o naprawę  skrzyżowania na drodze gminnej 

Celestynów-Głoginin. Drugie pytanie, czy środki na utrzymanie letnie dróg powiatowych, są 

w ogóle wystarczające. Bo w niektórych miejscach jeśli chodzi o wykaszanie krzewów  

i zieleni, to pozostawia wiele do życzenia.  

 

Burmistrz - przyjęliście Państwo przed chwilą zadanie, podjęliście uchwałę i określoną kwotę. 

Powiat określa, co ma być wykoszone, kiedy ma być wykoszone. Jeżeli Powiat zwiększy 

środki, to się wykasza. Jak Powiat nie zwiększa, to się nie wykasza. My przejmujemy 

zadanie, ale zadanie określone z harmonogramem, ile razy się odśnieża, ile razy się sypie, 

gdzie się wycina, czy się wycina przy skrzyżowaniu, czy całą drogę. Jest wiele elementów, w 

tym wpisanie. To nie jest na tej zasadzie, że przyjęliśmy zadanie i my wszystko kosimy. To, 

co Powiat nam wskazał, to kosimy. Czy są środki za małe? No na pewno są za małe. Nie ma 

tutaj żadnych wątpliwości, ale są. Jest też inna możliwość. Możemy tego zadania nie przyjąć. 

Już tak bywało. Nie byłem jeszcze Burmistrzem, tylko radnym i skutek był taki, że było 

jeszcze gorzej. Taka sytuacja jak jest obecnie, przy niewystarczających środkach z Powiatu 

jest lepsza, niż nieprzyjęcie tego zadania. Staramy się jak możemy, tylko proszę też pamiętać, 

że firma borecka, która to wykonuje też musi nalać paliwo do zbiornika, zatrudnić 

pracowników, wyremontować maszyny, to wszystko kosztuje. To nic nie jest za darmo. Same 

podwyżki wynagrodzeń itp. spowodują, że ZAZ, który funkcjonuje na naszym terenie na 

dzień dzisiejszy będzie potrzebował dodatkowych 500.000 zł, które musi wypracować.  

Kto się o to martwi? Poza Prezesem i powiedzmy mną? Niech mi ktoś odpowie, czy ktoś 

dodatkową pracę dla ZAZ-u przygotował? A funkcjonować to wszystko musi. 
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Jeżeli macie Państwo wpływ na Powiat, potraficie interweniować poprzez naszych radnych 

powiatowych, którzy postarają się o wyższe środki, to my je chętnie przygarniemy  

i dodatkowo w Siedmiorogowie Drugim i okolicach będziemy wycinać.  

 

Radny Andrzej Kubiak – środki na drogi powiatowe pewno są nie wystarczające. Krzaki jak 

są wycięte, to jeszcze bardziej rosną. Ale moje pytanie, kieruję do Burmistrza czy byłyby 

środki, chociaż nieduże przed zimą, aby sprawdzić i załatać nasze drogi gminne, aby przez 

zimę nie zrobiły się jeszcze większe. Nie jest tam, dziura przy dziurze, jak na niektórych 

drogach powiatowych, bo w niektórych drogach powiatowych niewyremontowanych to już  

w ogóle katastrofa, ale mówię o drogach gminnych jakby była możliwość. 

 

Burmistrz -  z tego, co jest mi wiadomo, zgłaszane dziury na drogach gminnych, na bieżąco są 

lepione w określonym czasie, nie mówię, że od razu w ciągu 2-3 dni, ale powiedzmy 

tygodnia, dwóch, więc jeżeli takie dziury gdzieś występują, o których nie wiemy, proszę 

zgłosić do Pani Krajewskiej i będzie to uwzględnione, jeszcze przed zimą.  

 

Radny Michał Dopierała - zgłaszam dziury w drodze w  Skokówku.  

 

Radny Andrzej Kubiak – wnioskuję o łatanie dziur na drodze z Ustronia do Zalesia, od szkoły 

są dwie lub trzy duże dziury i  droga z kościoła w Zalesiu na cmentarz.  

 

Ad.10. Zakończenie. 

W związku z wyczerpaniem  porządku obrad oraz brakiem innych głosów 

Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak zakończył LX sesję Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

 

  Protokołowała      Przewodniczący Rady 

 

Wiesława Wójcik          Tomasz Pawlak 


